
Samrådsspørgsmål F
Hvilken effekt forventer ministeren, at de 
stigende afgifter på sodavand, slik, øl, vin og 
cigaretter mv. har på grænsehandlen?

Svar:

Højere afgifter medfører alt andet lige mere 
grænsehandel, og derfor forventer jeg da også, at 
de afgiftsforhøjelser, som vi nu foreslår, vil 
medføre en stigning i grænsehandlen.

Det er dog vigtigt, at afgiftsforhøjelserne er 
afvejet i forhold til grænsehandlen, og det er 
netop derfor, at vi i første omgang kun forhøjer 
cigaretterne med 3 kr., da vi vil vente og vurdere 
muligheden for yderligere forhøjelser, når vi har 
set konsekvenserne på grænsehandlen af den 
første forhøjelse.

For de øvrige varegrupper, hvor vi foreslår at 
afgiften bliver forhøjet, er det vores vurdering, at 
det er muligt med afgiftsforhøjelser, samtidig 
med at vi holder grænsehandlen på et fornuftigt 
niveau.

Når det er sagt, så vil regeringen nøje overvåge 
udviklingen i grænsehandlen og effekten af 
afgiftsforhøjelserne.
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